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Evenimentele din Rusia au ridicat o serie de întrebări legate de dinamica sa internă și de 

fragilitatea sistemelor sale, precum și de efectele asupra invadării Ucrainei și asupra securității 

europene în ansamblu.  

 

Solidaritatea cu Ucraina trebuie să rămână o prioritate a programului nostru de acțiune. Este de 

o importanță vitală pentru Ucraina și, în egală măsură, pentru Europa.  Trebuie să ne urmăm 

neabătut drumul, chiar dacă în următoarele luni lucrurile vor deveni mai dificile pentru Ucraina.  

 

În acest sens, salut cel de al 11-lea pachet de sancțiuni și suma suplimentară de 50 de miliarde 

EUR pentru sprijinirea refacerii, redresării și reconstrucției Ucrainei, anunțată săptămâna 

trecută.   

 

Intensificarea eforturilor va necesita îndeplinirea promisiunilor pe care le-am făcut în legătură 

cu deschiderea negocierilor de aderare la UE. Angajamentul Ucrainei și eforturile substanțiale 

depuse de aceasta pe calea reformei, inclusiv în ceea ce privește îndeplinirea cerințelor pentru 

statutul său de țară candidată la UE, au fost extraordinare.  

Trebuie să fim pregătiți să ducem negocierile de aderare la următorul nivel atunci când criteriile 

de reformă vor fi îndeplinite satisfăcător – și sper că aceasta se va întâmpla cât mai curând.  

 

Consolidarea bazei noastre industriale în domeniul apărării, mai multă inovare, reducerea 

dependențelor noastre, creșterea autonomiei și consolidarea încrederii trebuie să fie elemente 

centrale ale noii noastre politici de securitate și apărare. Acordul politic la care am ajuns 

săptămâna aceasta cu privire la achizițiile publice comune în domeniul apărării va ajuta statele 

membre să se reaprovizioneze, satisfăcându-și nevoile în materie de apărare, și să devină mai 

interoperabile. De asemenea, îi va ajuta pe ucraineni, care se bazează pe livrările noastre de 

arme și muniție. 

 

Progresele înregistrate în negocierile noastre referitoare la Actul privind sprijinirea producției 

de muniție (ASAP) sunt, de asemenea, încurajatoare și rămân convinsă că, după ce Parlamentul 

și-a adoptat poziția în urmă cu o lună, vom ajunge la un acord politic în următoarele săptămâni.  

 

Împreună facem ca oferta să satisfacă cererea. Facem ca faptele să se ridice la înălțimea 

promisiunilor. Satisfacem așteptările.  

 

Trebuie să creăm o nouă arhitectură de securitate și apărare în care să ne asigurăm că UE și 

NATO pot să se completeze reciproc, fără a crea suprapuneri și fără a da impresia de 

concurență.  

 

Trebuie să satisfacem așteptările și în ceea ce privește migrația. Este urgent. Săptămâna trecută, 

cimitirul în care s-a transformat Marea Mediterană a curmat viața a încă 300 de oameni, dintre 

care mulți nu vor fi niciodată identificați. Alte 300 de visuri spulberate. Alte 300 de familii 

distruse pentru totdeauna.  

 

Am făcut progrese importante. Parlamentul European este pregătit să facă eforturi constructive 

pentru a găsi până la sfârșitul acestei legislaturi o cale de urmat care să respecte frontierele, 

care să fie corectă cu cei care au nevoie de protecție, fermă cu cei care nu sunt eligibili și care 



 

 

 

 

să distrugă modelul de afaceri al traficanților cărora le cad pradă cei vulnerabili. Legislația și 

cadrul nostru juridic trebuie să fie cele care creează normele, nu rețelele de trafic de persoane. 

Cu cât așteptăm mai mult, cu atât rețelele devin mai puternice și cu atât mai mulți oameni își 

vor pierde viața. Frontex joacă un rol important și esențial în acest sens.   

 

Nu putem ignora nici dimensiunea externă a acestei chestiuni. Avem un rol care ne permite să 

investim și să cooperăm mai mult cu țările din Africa. Nu putem însă repeta vechea greșeală 

de a dialoga cu Africa numai când este vorba despre migrație. Trebuie să ne angajăm strategic 

în investiții, în proiecte comune și într-un spirit de parteneriat. Trebuie să dialogăm cu țările 

din Africa, nu doar să le vorbim, și să înțelegem că, dacă ne retragem, ele vor căuta pur și 

simplu alți parteneri.  

 

Trebuie să reevaluăm modul în care interacționăm în întreaga lume. Să ne reechilibrăm relațiile 

politice și economice cu parteneri-cheie din întreaga lume. Cu democrațiile din America Latină 

în ceea ce privește materiile prime critice și acordurile comerciale care sunt esențiale pentru 

promovarea tranziției noastre digitale și verzi. 

 

De asemenea, trebuie să ne intensificăm colaborarea cu țări precum India.  

 

Uniunea Europeană este al treilea partener comercial al Indiei și a doua sa destinație de export. 

Împărtășim multe priorități, inclusiv combaterea schimbărilor climatice, tehnologia și 

securitatea. Există atât de multe posibilități care nu sunt exploatate. 

 

Europa a fost cel mai influent actor mondial în promovarea agendei internaționale privind 

decarbonizarea, diversificarea energetică și combaterea schimbărilor climatice. Aceste aspecte 

sunt importante. Dar trebuie să atenuăm mai bine impactul economic și social al tuturor acestor 

decizii. Trebuie să explicăm mai bine cum facem acest lucru și de ce contează.  

 

Oamenii trebuie să aibă încredere în acest proces și trebuie să și-l poată permite. Trebuie să ne 

ascultăm cetățenii, întreprinderile și tinerii mai bine și mai atent. Trebuie să gândim în 

perspectivă pentru a ști cum să păstrăm oamenii de partea noastră.  

 

Inflația rămâne persistentă. Gospodăriile se confruntă cu o scădere a salariilor reale. Banca 

Centrală Europeană contribuie la soluționarea acestei probleme prin creșterea ratei dobânzii. 

Dar și acest lucru are un impact social pe care am greși dacă l-am ignora.  

 

De aceea, dacă dorim să fim serioși în legătură cu punerea în practică a priorităților noastre și 

să rămânem credibili, avem nevoie de un buget al UE adecvat scopului. 

 

A sosit momentul să creăm noi resurse proprii. Pe măsură ce rambursăm datoria aferentă 

instrumentului NextGenerationEU, noi surse de venituri trebuie să devină disponibile. Aceasta 

nu se poate întâmpla în detrimentul politicilor și programelor consacrate ale Uniunii. 

 

Legată de această problemă este necesitatea de a adapta bugetul pe termen lung al UE pentru a 

reflecta situația în care ne aflăm. Nu există nicio îndoială că, de la adoptarea actualului cadru 

financiar multianual, în 2020, lumea s-a schimbat și trebuie să ținem pasul cu ea. Solicităm de 

multă vreme o revizuire a CFM, iar Parlamentul este pregătit să își asume rolul care îi revine.  

Acest lucru este, de altfel, esențial și pentru proiectele de infrastructură care pot să contribuie 

la apărare și securitate, cum ar fi căile ferate, care au și funcția de căi critice de mobilitate 

militară.  Unele dintre aceste decizii necesită unanimitate și vom avea cu toții un rol de jucat. 



 

 

 

 

 

Este vorba despre adaptarea economiilor noastre la exigențele viitorului  și despre cum lăsăm 

proiectul nostru viitorului mai puternic decât l-am preluat. 

 

Lunile următoare trebuie să însemne obținerea de rezultate. A fost deja suficient de dificil să 

cădem de acord asupra unei perioade de desfășurare a alegerilor. Data standard se bazează pe 

o realitate din 1979, când Uniunea avea doar nouă state membre. Trebuie să regândim împreună 

modul de stabilire a datei. Discutăm acum componența Parlamentului – aveți propunerea 

noastră privind legea electorală, dar adoptarea unei poziții în cadrul Consiliului se dovedește a 

fi prea dificilă. Ceea ce știm sigur despre proiectul nostru este că blocajul înseamnă stagnare.  

 

Avem o propunere de convenție pe baza amplei noastre Conferințe privind viitorul 

Europei.  Trebuie să fim pregătiți pentru extindere - în perioada în care Moldova, Ucraina și 

alte țări din Balcanii de Vest fac reforme și se pregătesc, și noi trebuie să facem la fel. 

 

A sosit momentul unei schimbări colective de gândire. Mulți s-au poziționat deja în această 

schimbare geopolitică. Trebuie să fim pregătiți să facem același lucru. 

 

Vă mulțumesc. 

 

 

 


